

Terms and Conditions

The Library provides access to digitized documents strictly for noncommercial educational, research and private purposes and makes no warranty with regard to their use for other purposes. Some of our collections are protected by copyright. Publication and/or broadcast in any form (including electronic) requires prior written permission from the Library.

Each copy of any part of this document must contain there Terms and Conditions. With the usage of the library's online system to access or download a digitized document you accept there Terms and Conditions.

Reproductions of material on the web site may not be made for or donated to other repositories, nor may be further reproduced without written permission from the Library

For reproduction requests and permissions, please contact us. If citing materials, please give proper attribution of the source.

Imprint:

Director: Mag. Renate Plöchl

Deputy director: Mag. Julian Sagmeister

Owner of medium: Oberösterreichische Landesbibliothek

Publisher: Oberösterreichische Landesbibliothek, 4021 Linz, Schillerplatz 2

Contact:

Email: [landesbibliothek\(at\)ooe.gv.at](mailto:landesbibliothek(at)ooe.gv.at)

Telephone: +43(732) 7720-53100



SCHLOSSKASERNE

VOM RÖMISCHEN LENTIA ZUR LANDESHAUPTSTADT LINZ

Die herrliche Donaustadt Linz, die Landeshauptstadt des schönen und reichen Landes Oberösterreich, hat ein Alter von zweitausend Jahren. Zur Zeit der Römer war die heutige Stadt mit ihren 104.000 Einwohnern ein römisches Kastell und hieß Lentia. Diese römische Siedlung war eine kleine Militärkolonie, aber ein wichtiges Glied in der Kette der römischen Donaufestungen. Diese Festungen wurden die „Augenbrauen des Isters“ genannt. Dort, wo heute das St. Martinskirchlein und das Schloß am Berge thronen, von diesen Stellen blickten die wachsamen Römeraugen ins feindliche Gebiet am linken Donauufer hinüber in das Land der deutschen Markomannen, Söhne unseres Heimatlandes, die Noriker bildeten die Leibwache des römischen Kaisers in Rom. Unter Markus Aurelius standen zu Lentia die Kämpfer der 2. römischen Legion. Eine römische Donauflotte kreuzte zur steten Bewachung vor Lentia.

Eine Ausgrabung am St. Martinsfelde bei Linz brachte römische Geräte zutage. Nach den Verwüstungen der Völkerwanderung